
     

 

Utlåtande 2012:159 RIII (Dnr 328-2034/2011) 

 

 

Anordnande av WC vid fotbollsplanen i Bellevueparken 
Motion (2011:57) av Jan Valeskog (S) 

 

 

Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2011:57) av Jan Valeskog (S) om anordnande av WC vid fot-

bollsplanen i Bellevueparken anses besvarad med hänvisning till vad som 

anförs i utlåtandet. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Regina Kevius anför följande. 

 

Ärendet 

 

I en motion (2011:57) av Jan Valeskog (S) föreslås att en bekvämlighetsinrätt-

ning provisoriskt byggs vid fotbollsplanen i Bellevueparken.  

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, fastighetsnämnden, idrotts-

nämnden, trafik- och renhållningsnämnden samt Norrmalms stadsdelsnämnd. 

Stadsledningskontoret har inget i sak att invända mot att en provisorisk be-

kvämlighetsinrättning byggs vid fotbollsplanen i Bellevueparken.  

Fastighetsnämnden konstaterar att det förslag som redovisas i motionen i 

första hand är en fråga för idrottsförvaltningen eller stadsdelsförvaltningen att 

besvara. Det gäller oavsett om man vill lösa det påtalade problemet med en 

enklare nybyggnad eller en mobil tillfällig lösning med tanke på att planen ska 

läggas ner och flyttas till annan närbelägen plats om några år. 



 

Idrottsnämnden anser att ett behov föreligger men att det i första hand är 

Norrmalms stadsdelsförvaltning och trafikkontorets ansvar att lösa denna frå-

ga. Marken på vilken Bellevue bollplan är belägen är parkmark och då är det 

trafikkontoret som har driftansvaret för dylika serviceinrättningar. 

Trafik- och renhållningsnämnden delar uppfattningen att det finns behov av 

WC vid fotbollsplanen och har inga invändningar mot att en bekvämlighetsin-

rättning provisoriskt anordnas på platsen. 

Norrmalms stadsdelsnämnd delar uppfattningen att det finns behov av WC 

vid fotbollsplanen och stödjer förslaget om att ordna en provisorisk bekväm-

lighetsinrättning.  

 

Mina synpunkter 

 

Bellevueparkens fotbollsplan är omtyckt och välanvänd. Det är en ringa och 

rimlig begäran att de barn och ungdomar som idrottar där under ordnade for-

mer, i närheten av planen, också ska kunna uträtta sina behov. Jag anser dock 

att detta är en fråga som idrottsnämnden, trafik- och renhållningsnämnden och 

stadsdelsnämnden har alla möjligheter att lösa sinsemellan, utan direktiv från 

kommunfullmäktige, och vill härmed uppmana dessa att göra det. 

 

Bilagor 

 

1. Reservationer m.m.   

2. Jan Valeskogs (S) motion om anordnande av WC vid fotbollsplanen i 

Bellevueparken.  

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Reservation anfördes av borgarråden Karin Wanngård och Tomas Rudin 

(båda S) enligt följande. 

 

Vi föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta 

- Bifalla motionen 

- Utöver detta anföra 

Vi instämmer med föredragande borgarrådet om att detta problem rimligen borde 

kunna lösas av de berörda förvaltningarna. Av remissvaren att döma tycks alla berörda 

förvaltningar instämma i att en servicebyggnad, exempelvis toaletter, bör finnas i an-

slutning till bollplanen men ingen vill kännas vid ansvaret utan ärendet bollas runt 

mellan stadens förvaltningar om vem som bär ansvaret. Tidigare har liknande service-



 

byggnad uppförts vid Långbro bollplan i betong med toalett och förråd och den har 

fungerat bra. 

  

Nu har säsongen 2012 passerat och ännu har ingen mer eller mindre provisorisk 

WC-anordning/servicebyggnad installerats.  

Det duger inte för en stad i världsklass att på pappret tala om nöjda stockholmare 

vad gäller kultur- och idrottsmöjligheterna i Stockholm när t.ex. enkla problem av den 

här karaktären fortfarande inte löses i praktiken. Vi vill se att en WC-anordning finns 

på plats till sommarsäsongen 2013. Vi vet att Stockholmarna förväntar sig ett resultat 

från stadens sida, det är hög tid att starta upp planering och fatta ett beslut i frågan.  

 

Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår att 

kommunfullmäktige beslutar följande. 

Motion (2011:57) av Jan Valeskog (S) om anordnande av WC vid fotbolls-

planen i Bellevueparken anses besvarad med hänvisning till vad som anförs 

i utlåtandet. 

 

Stockholm den 28 november 2012 

På kommunstyrelsens vägnar: 

S T E N  N O R D I N  

 

Regina Kevius 

Ulrika Gunnarsson 

 

 

Reservation anfördes av Karin Wanngård, Tomas Rudin och Olle Burell  

(alla S) med hänvisning till reservationen av (S) i borgarrådsberedningen. 

 

  



 

ÄRENDET 

 

Jan Valeskog (S) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige om anord-

nande av WC vid fotbollsplanen i Bellevueparken (2011:57), i vilken föreslås 

att en provisorisk bekvämlighetsinrättning byggs vid fotbollsplanen. 

Fotbollsplanen som är belagd med konstgräs är mycket flitigt använd av 

barn och ungdomar. Den är bl.a. hemmaplan för Norrtulls Sportklubb, NSK, 

som har 800 medlemmar varav de flesta spelar fotboll regelbundet. Fotbolls-

planen används också regelbundet för S:t Erikscupen och andra turneringar. 

Problemet som anförs i motionen är att det inte finns någon bekvämlighets-

inrättning vid planen eller dess närhet och att därför barn och ungdom regel-

mässigt springer ut i skogsområdet för att uträtta sina behov. 

Vidare framgår av motionen att det också finns ett behov av tillgång till 

dricksvatten för törstiga spelare. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret, fastighetsnämnden, idrotts-

nämnden, trafik- och renhållningsnämnden samt Norrmalms stadsdelsnämnd. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Statsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 17 november 2011 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 
Stadsledningskontoret har inget i sak att invända mot att en provisorisk bekvämlig-

hetsinrättning byggs vid fotbollsplanen i Bellevueparken. Stadsledningskontoret be-

dömer att det ligger väl inom stadsdelsnämndens eller relevant facknämnds rådighet 

att uppföra en sådan. Uppförandet sker i så fall genom prioritering av medel erhållna i 

nämndens budget.  
 

Fastighetsnämnden 

 

Fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 12 december 2011 att 

som svar på remissen godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordföranden Jakop Dalunde (MP), Bengt 

Sandberg m.fl. (S) och Mattias Ericson (V), bilaga 1. 

 

Fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 28 november 2011 har i hu-



 

vudsak följande lydelse. 

 

Bellevue bollplan upprustades för några år sedan och försågs då med konstgräs-

beläggning. En befintlig och nedgången mindre omklädningsbyggnad revs. Den var då 

också ett tillhåll för missbrukare. Fotbollsplanen tar i princip hela den plana ytan i 

anspråk så en nybyggnation skulle ta parkmark i anspråk. Detta torde heller inte vara 

särskilt motiverat av ekonomiska skäl med tanke på framtidsplanerna för området då 

planen ska flyttas.  

Vad det snarare handlar om är att hitta en provisorisk lösning som uppfyller de be-

hov som anförs i motionen. En sådan lösning bör i så fall stå klar till säsongen 2012. 

Idrottsförvaltningen är hyresgäst och svarar för den verksamhet som bedrivs. Om fas-

tighetskontoret på uppdrag av idrottsförvaltningen ska genomföra en nybyggnad av 

något slag finansierad inom ramen för idrottsinvesteringar eller om hyresgästen väljer 

att hyra en provisorisk toalettbyggnad, är en fråga som parterna då får komma överens 

om. Om idrottsförvaltningen däremot anser att detta är en fråga för stadsdelsnämnden 

och trafikkontoret, bör den saken kunna klaras ut utan fastighetskontorets medverkan. 

 

Idrottsnämnden 

 

Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 20 december 2011 att 

som svar på remissen godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 1 november 2011 har i 

huvudsak följande lydelse. 

 

Förvaltningen har fått förfrågningar från föreningar och allmänhet gällande bristen 

på servicebyggnader, exempelvis toaletter, invid bollplaner och andra typer av mo-

tions- och idrottsytor. För bollplanerna Gubbängens BP, Hässelängens BP och Lise-

bergs BP har en särskild promemoria tagits fram för att belysa och lämna förslag på 

åtgärder för att lösa problemet med avsaknaden av toaletter. 

Under en kortare period under sommaren 2009 ställdes så kallade bajamajor ut på 

försök vid några bollplaner. Resultatet innebar tyvärr att dessa bajamajor utsattes för 

förstörelse och klotter och försöket fick avbrytas. Några nya toalettbyggnader har inte 

uppförts vid de angivna bollplanerna. Vid Långbro bollplan har en servicebyggnad 

uppförts i betong med toalett och förråd. Detta gjordes i samband med att en konst-

gräsfotbollsplan anlades. Servicebyggnaden har fungerat bra. Investeringskostnaden 

för byggnaden finansierades via exploatering av delar av den tidigare grusfotbollspla-

nen. 

Förvaltningen instämmer i att det finns ett behov av att lokalt i Bellevueparken ha 

tillgång till en bekvämlighetsinrättning, men menar att det i första hand är Norrmalms 

stadsdelsförvaltning och trafikkontorets ansvar att lösa denna fråga. Marken som Bel-

levue bollplan är belägen på är parkmark 

 



 

Trafik- och renhållningsnämnden 

 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 15 

mars 2012 att som svar på remissen godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande daterat den 14 februari 2012 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Sammanfattning 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. trafik- och renhållningsnämnden 

med anledning av en motion från Jan Valeskog (s) om att anordna WC vid fotbollspla-

nen i Bellevueparken. 

Kontoret delar uppfattningen att det finns behov av WC vid fotbollsplanen och har 

inga invändningar mot att en bekvämlighetsinrättning provisoriskt anordnas på plat-

sen. Eftersom ansvaret för idrottsanläggningar ligger hos idrottsnämnden är det den 

som har att bedöma möjligheterna till att ordna WC-lösning vid fotbollsplanen. 

Remissen 

Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bl.a. trafik- och renhållningsnämnden 

med anledning av en motion från Jan Valeskog (s) om att anordna WC vid fotbollspla-

nen i Bellevueparken.  

Fotbollsplanen används av hundratals barn och ungdomar under en stor del av året. 

Bl.a. spelas S:t Erikscupen och andra turneringar. Planen används också som hemma-

plan för Norrtulls Sportklubb med ett stort antal medlemmar, som spelar fotboll regel-

bundet. Det finns inga bekvämlighetsinrättningar i närheten, vilket leder till att beho-

ven uträttas i intilliggande skogsområde. 

Fotbollsplanen ska till år 2015 flyttas närmare Wenner-Gren Center. Jan Valeskog 

föreslår därför att en provisorisk bekvämlighetsinrättning byggs vid fotbollsplanen. 

Trafikkontorets synpunkter 

Kontoret delar uppfattningen att det finns behov av WC vid fotbollsplanen och har 

inga invändningar mot att en bekvämlighetsinrättning provisoriskt anordnas på plat-

sen. Ansvaret för idrottsanläggningar ligger emellertid hos idrottsnämnden, som har att 

bedöma möjligheterna till att ordna WC-lösning vid fotbollsplanen.  

Trafikkontorets förslag 

Kontoret föreslår att nämnden godkänner detta tjänsteutlåtande, som svar på remis-

sen från kommunstyrelsen. 

 

 

  



 

Norrmalms stadsdelsnämnd 

 

Norrmalms stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 15 decem-

ber 2011 att som svar på remissen överlämna förvaltningens tjänsteutlåtande. 

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) till förmån 

för eget förslag till beslut, bilaga 1. 

 

Särskilt uttalande lämnades av Shadi Larsson (MP) och Nicke Grundberg 

(MP), bilaga 1. 

 

Norrmalms stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 7 november 

2011 har i huvudsak följande lydelse. 

 

I Bellevueparken finns en fotbollsplan med konstgräs som hundratals barn och 

ungdomar använder frekvent under en stor del av året. Planen används också som 

hemmaplan för Norrtulls sportklubb, som har 800 medlemmar, varav de flesta spelar 

fotboll regelbundet. Det finns dock inga bekvämlighetsinrättningar i närheten. Fot-

bollsplanen ska till år 2015 flyttas närmare Wenner-Gren Center. Jan Valeskog (S) 

föreslår därför att en provisorisk bekvämlighetsinrättning inrättas. 

Förvaltningen delar uppfattningen att det finns behov av WC vid fotbollsplanen 

och stödjer förslaget om att ordna en provisorisk bekvämlighetsinrättning. Ansvaret 

för fotbollsplanen ligger på Idrottsnämnden och frågan om att ordna WC ligger således 

inte inom stadsdelsnämndens ansvarsområde. 

 

 

 

 

 

  



 

 

Bilaga 1 

RESERVATIONER M.M. 

 

Fastighetsnämnden 

 

Särskilt uttalande lämnades av vice ordföranden Jakop Dalunde (MP), Bengt 

Sandberg m.fl. (S) och Mattias Ericson (V) enligt följande.  

 

Vi sympatiserar i stort med motionären. Fastighetskontoret bör verka för att före-

dömliga sanitära förhållanden finns att tillgå i hela staden. Bajamajor vid våra fot-

bollsplaner och strandbad är en nödlösning och bidrar sannolikt ej till ett Stockholm i 

världsklass. 

 
Norrmalm stadsdelsnämnd  

 

Reservation anfördes av vice ordföranden Anita Lindskog m.fl. (S) enligt 

följande. 
  

1. Att bifalla remissen 

2. Att därutöver anföra följande 

 

Det är en självklarhet att det ska finnas tillgång till WC vid exempelvis fotbolls-

planer. Det som annars sker är att man kanske använder omgivningarna till att uträtta 

behov. Det är förstås inte acceptabelt. Den provisoriska lösningen som föreslås i re-

missen är en god lösning tillsvidare.  

 

Särskilt uttalande lämnades av Shadi Larsson (MP) och Nicke Grundberg 

(MP) enligt följande. 

 

Vi ser positivt på att förvaltningen delar uppfattningen att det finns behov av WC 

vid fotbollsplanen och stödjer förslaget om att ordna en provisorisk bekvämlighetsin-

rättning.  

Med anledning av ärendet skulle vi vilja veta hur många offentliga toaletter som 

finns i stadsdelen och var är de placerade. Vår stadsdel ligger i centrala Stockholm och 

det vore välkommet att undersöka behovet av fler offentliga toaletter.   

 

 

 

 

 



 

Bilaga 2 

 

KOMMUNFULLMÄKTIGE 

Motioner 

 

 

2011:57 

  

  

2011:57 Motion av Jan Valeskog (S) om anordnande av WC vid 

fotbollsplanen i Bellevueparken. 

Dnr 328-2034/2011 

 

 

Idag finns en fotbollsplan med konstgräs i Bellevue som hundratals barn och 

ungdomar använder frekvent under en stor del av året. Planen används som 

hemmaplan för Norrtulls Sportklubb, NSK, som har 800 unga medlemmar, 

varav de flesta spelar fotboll regelbundet. Fotbollsplanen används också regel-

bundet för S:t Ericscupen och andra turneringar.  

 Problemet är dock att inga bekvämlighetsinrättningar finns vid fotbollspla-

nen eller i dess närhet. Det innebär att barn och ungdomar regelmässigt spring-

er ut i skogsområdet för att göra sina behov, vilket inte är särskilt trevligt.  

 Trots att fotbollsplanen ligger i Nationalstadsparken måste detta problem gå 

att lösa. Visserligen ska fotbollsplanen flyttas till år 2015, närmare Wenner-

grens center, men fram till dessa måste något slag av bekvämlighetsinrättning 

kunna byggas på denna plats. Behov av vatten finns också på denna plats för 

törstande spelare.  

 Mot denna bakgrund föreslår jag att en bekvämlighetsinrättning proviso-

riskt byggs vid fotbollsplanen i Bellevueparken. 

 

Stockholm den 24 november 2010 

 

Jan Valeskog (S) 

 

 


